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Today’s ever-changing business environment requires new approaches to Project Management, 
which has become an important tool for dealing with time-to-market, resources, limitations, 
downsizing and global competition. Recently, there is an emerging awareness that project 
management must be controlled at the level of organizations, not individuals. Recognizing this, 
there has recently been a boom in a type of department called a project / program management 
office (PMO) which is considered a key for effective implementation of project management 
across the organization. Effective PMOs come in varying shapes and sizes, from simple support 
offices to full centers of excellence. The goal of PMO is not to establish controls for the sake of 
controls, but to help project managers and project teams deliver value. 
 
This course will enable the participants to anticipate as well as answer the questions associated 
with the creation of a PMO, from benefits to barriers to alignment with strategic business 
objectives and to develop the framework for a successful implementation. 
 
The participants learn common frame of reference to project management and related PMO 
concepts and activities, review the full complement of potential PMO functions so as to 
understand which match their organization’s needs, consider options and select a PMO structure 
that can be properly aligned within their organization. 

 

 
 
Senior Project Management Practitioners, PMO staff, Program Managers, Managers of Project 
Managers, Project Managers who want to start their career with PMO, and others who want to 
know what a good PMO is and how to build and maintain one. This will be applicable in the areas 
of engineering, production, data processing, research and development, construction, corporate 
planning, finance and marketing. 
 
This course is also of particular importance to executives, managers and supervisors in 
government and industry who are concerned with effectively managing ventures and projects 
where cost, schedule and performance of programs must meet rigid requirements. 

 
  

Introduction 
 

Who Should Attend? 
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At the end of this course trainees will be able to: 
 

• Identify Project/Program Management Office (PMO) capability based on an established 
competency continuum model.  

• Determine the appropriate PMO structure for their organizations. 

• Learn how to prepare for a PMO 

• Determine what PMO functions are needed based on project management support 
requirements.  

• Recognize and overcome barriers related to PMO implementation.  

• Translate requirements for PMO functionality into distinct roles and responsibilities of 
PMO staff members. 

• Create preliminary PMO implementation plan.  
 
 
  

Objectives 
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Day One 
 

• Pre-assessment 

• Introduction 

• Why Project Management? 

• Project Management and Bureaucracy 

• Project, Program and Portfolio 

• What is the PMO? 

• The purpose of a PMO 

• Benefits of establishing a PMO 

• Key factors for PMO success 

• Identification and involvement of influential stakeholders 

• PMO project life cycle framework 

• Facilitating stakeholder buy-in for the PMO 
 
Day Two 
 

• PMO objectives 

• PMO structures and their characteristics 

• PMO functions 

• Fitting the PMO into the Organization 

• Example: Business case for implementing a PMO 

• Workshop: 
1. Write your PMO objectives 
2. Design your PMO framework 

• Organizational project management maturity 

• Assessment life cycle 

• Determining the Organization Project Management Level 
1. PMO road map 
2. Pilot Evaluation of Project Management 
3. The Costs of Implementing a PMO 

• Authority required for effective performance 

• PMO staffing 

• Roles and responsibilities 

• PMO roles and responsibilities in the maturity assessment 

• Workshop:  
1. Design your organization assessment questionnaire and assessment report 

  

Course Outline 
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Day Three 
 

• PMO project phases 

• PMO project life cycle 

• Initiating 

• PMO vision 

• Create PMO charter 

• Secure Funding 

• Establish Steering Committee 

• Workshop:  
1. Write your PMO charter 

• PMO Planning 

• Create execution plan 
1. PMO scope 
2. PMO WBS 
3. PMO costing 
4. PMO schedule 
5. Adopt Methodology 
6. Adopt Standards 
7. Adopt Processes 

 
Day Four 
 

• PMO Planning (cont.) 
1. Adopt Tools 
2. Adopt Software 
3. Adopt Databases 

• Workshop:  
1. Create your PMO Execution Plan 

• PMO Implementation 
1. Perform General Services 
2. Report Activities 
3. Implement and evaluate Methodology 
4. Promote Standards 
5. Improve Processes 
6. Support Software 
7. Update Plans 
8. Maintain Knowledge Base 
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Day Five 
 

• PMO Implementation (cont.) 
1. Perform Supportive Services 
2. Train, Mentor, Support Staff 
3. Support Projects 
4. Manage Accounts 

• Workshop: 
1. Training analysis report 
2. Design training vendor selection and evaluation 

• Perform Controlling Services 

• Implement Governance 

• Final Assessment 

• Wrap Up and Close Out 
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• Pre-assessment 
• Live group instruction 
• Use of real-world examples, case studies and exercises 
• Interactive participation and discussion 
• Power point presentation, LCD and flip chart 
• Group activities and tests 
• Each participant receives a binder containing a copy of the presentation 
• slides and handouts 
• Post-assessment 

 

 
 
This program is supported by interactive discussions, role-play, case studies and highlight the 
techniques available to the participants.  
 

 
 
The course agenda will be as follows: 

• Technical Session                08.30-10.00 am 
• Coffee Break                        10.00-10.15 am 
• Technical Session                10.15-12.15 noon 
• Coffee Break                        12.15-12.45 pm 
• Technical Session                12.45-02.30 pm 
• Course Ends                02.30 pm  

  

 
• 2,950USD 

*VAT is Excluded If Applicable 

  

Training Method 

Program Support 

Schedule 

Course Fees* 
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إن بيئة العمل اليوم دائمة التغيير تتطلب مداخل جديدة لإدارة المشررروت و والتأ بحرربدو بداة   مة للتع مل 
فأ  ذا العحرررر مل ال،رررووا المواردا المددداوا الإوذم   وذلل فأ نل المو ف،رررة الع لمية المتقايدة  ول د 

تلى الم،توى المؤ،،أ وليس تلى    ددث مؤخراً بن تو مى الوتى والإدرال بأ مية ضبط إدارة المشروت و 
م،ررتوى ارفراد مم  بدى إلى إقد  ر فذر بو و وتطبيم مذتب إدارة المشرر ريل والذع يلعب دوراً ب،رر ،رري ً فأ 
تحرميم وتوييذ موججية فع لة لإدارة المشرروت و ب لمؤ،ر،رة  ويتب ين مذتب إدارة المشر ريل فأ شرذله ودجمه  

ت و إلى ذووه مرذقاً ذلي ً للإبداع فأ  ذا المج لا ولي،ررو الضرروابط  من مرذق لت ديم الدتم الب،رريط للمشرررو
التأ يضرعج   ذا المذتب لإدارة المشرروت و من بجل الضروابط فد،رب ولذوج  لم،ر تدة مديرع وط ام إدارة 

 المشروت و لت ديم ايمة فأ مج ل تملجم 
 

 

 
فأ إوشرر و مذتب إدارة المشرر ريل بمؤ،رر،رر تجم والإج بة    الاوخراطيجدف  ذا البرو مج لتمذين المشرر رذين من  

تتعلم بذييية الإوشررر وا إلى المو فل والع ب و المتواعةا إلى ذييية المواذبة مل ب داف  ا،رررتي،ررر راو تلى بية  
تعلم المشرر رذون إط راً مرجعي ً لإدارة وذذلل تطوير إط ر ت م للتوييذ الو جحا و،رروف ي  الا،ررتراتيجيةالعمل 

المشرروت و ومي  يم وبوشرطة إدارة المشرروت و المرتبطة به ب لإضر فة إلى الون ئف المختلية لمذتب إدارة 
 :أم  يلالمش ريل والجيذل المو ،ب ر داف المؤ،،ة ذم  ،يمذن للمش رذين فجم ومعرفة 

 

 تدديد ادراو مذتب إدارة المش ريل ب لمؤ،،ة •

 يد الجيذل المو ،ب لمذتب إدارة المش ريل ب لمؤ،،ةتدد  •

 ذييية الإتداد لمذتب إدارة المش ريل •

 تدديد ون ئف مذتب إدارة المش ريل بو وً تلى متطلب و الدتم المطلوب  •

 إدرال الحعوب و المرتبطة ببو و مذتب إدارة المش ريل وذييية التغلب تليج  •

 م وم،ئولي و للأتض و الع ملين ب لمذتب ترجمة ون ئف مذتب إدارة المش ريل إلى مج  •

 تمل خطة مبدئية لإوش و مذتب إدارة مش ريل •

  

 مقدمة

 الاهداف
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المم ر،ررررون ذوع الخبرة فأ مج ل إدارة المشررررروت وا الع ملون بمذ تب إدارة المشرررر ريلا مدراو برامج  
المشر ريلا مديرو مدراو المشر ريلا مدراو المشر ريل الذين يرتبون فأ بدو م،ر ر م الونييأ مل مذتب إدارة 

لاو الجود،رررريةا الإوت جيةا  المشرررر ريلا ونخرين مم  يودون المعرفة فأ  ذا المج لا ويوطبم ذلل تلى المج 
مع لجة البي و وا البدث والتطويرا الإوشرر واوا التخطيط المؤ،رر،ررأا التحررويلا الم ليةا  والت،ررويما ويعتبر  
 ذا البرو مج ذو ب مية خ حررة للإدارة العلي ا المدراوا المشرررفين فأ ال ط ع الدذومأ والحررو تأ المجتمين  

 أ يجب تلبية المتطلب و الم لية وجدولة وتوييذ اليرامج القموية بج  بإدارة الشرذ و المشترذة والمش ريل الت
 

ويعطأ  ذا البرو مج فرحررة تنيمة للع ملين فأ مج ل إدارة المشررروت و الد حررلين تلى شررج دة إدتراف 
إدارة المشررروت و بأ إم بأ ديث ،رريمذوجم من مواذبة الجديد فأ  ذا المج ل ب لإضرر فة إلى دحررولجم تلى  

 ،وواو  3طوير بداو  مطلوبة لتجديد ،ري ن مدة حلادية الشج دة ذل وددة ت 25

 الحضور
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